
o  Orø Beboerforening 

Ordinært bestyrelsesmøde onsdag 1.  februar 2023 

1) Dagsorden til 1.2.23 nr. 2-23
Sted: Brøndevej 8, kl. 19.00

- deltagere

Referat nr. 2-23

Mogens, Knud, Birgitte og Lilian

2) Godkendelse af dagsorden Tilføjelse af punkt; 6 b) Landevejsprincippet
Dagsordenen er godkendt.

3) Formandens punkt Der er indkaldt til møde i færgekontakt udvalget 7. feb.

Lægesagen, processen kører og udvalget afventer nyt.

Note; tilføjelse: Lægegruppen har 5. februar. udsendt 
information om opdatering til Orø beboere. Denne lægges på 
hjemmesiden og fb gruppen.

4) Økonomi Foreningens økonomi opdateres på bestyrelsesmødet i 
marts. Årsregnskab for 2022 klargøres til 
generalforsamling.
Budget 2023 lægges på bestyrelsesmødet i marts på 
baggrund af medlemsindbetalinger for 2023.
Vi sender en mail til medlemmer vedr. dette års 
kontingent indbetaling.
Bemærk – alle informationer vedr. medlemmer tilgår 
kasseren.

5) Indkommen post Intet nyt

6) Sammenslutningen af 
Danske Småøer og LAG 
Småøerne

- Årets Ø / ansøgning

Birgitte Larsson er registreret hos SaDS som ø-
repræsentant.

SaDS har afholdt et online møde om færger. Dette var 
velbesøgt med godt 100 deltagere. Bestyrelsen deltog. 
Mødet omhandlede; de nye standardfærger, orientering 
om processen, finansiering og færge sekreteriatets 
funktion. Derudover blev der orienteret om lovgivning for 
tilskudsordning.
Mødets indhold kan ses på hjemmesiden https://danske-
smaaoer.dk/

Bestyrelsen følger løbende med i informationer og debat.

https://danske-smaaoer.dk/
https://danske-smaaoer.dk/


Lag Småøerne har udarbejdet en strategi for den næste 
periode Denne er sendt ud til godkendelse på øerne.

Årets Ø ansøgning er sat i værk – den får en ”grøn profil,
hvor øens grønne tiltag og aktiviteter præsenteres.

Hvis Orø kommer i betragtning til en pris ønsker vi at 
pengene bruges til en ”energi og miljødag”.
Lilian arbejder på opgaven.

6.b) Landevejsprincippet Landevejsprincippet kaldes også ”den blå landevej”, et 
princip som Beboerforeningen igennem SaDS har 
arbejdet for i flere år. Beboerforeningens bestyrelse 
følger løbende med i debatten vedr. landevejsprincippet 
for øer. Bestyrelsen arbejder på at få etableret et møde 
med Holbæk kommune, for at få klarlagt kommunens 
holdning til og arbejde for at få gennemført  
landevejsprincippet for Orø samt kommunens 
landsigtede planer for færgedrift til - og offentlig transport
på Orø.

7) Arrangementer
- Generalforsamling 19. april 23 
– planlægning
- opdatering af vedtægter

Forslag til indkaldelse er godkendt og færdiggøres
Der vil være fællesspisning kl. 18 i Forsamlingshuset, 
Fællesspisning vil være for alle, også ikke medlemmer.  
Lilian følger op.

Bestyrelsen har besluttet at foreslå generalforsamlingen 
en revidering af foreningens vedtægter og har 
gennemgået udkastet.
Bestyrelsens endelige forslag til vedtægtsændringer med
en uddybende begrundelse udsendes med indkaldelsen 
til generalforsamlingen.

8) Poster og opgaver i 
bestyrelsen, fordeling og 
samarbejde

Bestyrelsen er i gang med at revidere foreningens 
opgaveliste. En opdateret liste præsenteres på næste 
møde.

9) Nyt fra arbejdsgrupper / 
udvalg

Se under formandens punkt. (pkt.3)

10) Nyhedsbrev – marts no1/23 Nyhedsbrevet til medlemmer gøres klar til 
bestyrelsesmødet 1. marts og kommer med Ø-Posten nr.
191.

11) Eventuelt Vi planlægger et foredrag: ”Dig og din BBR” – hvor vi 
inviterer alle interesserede til at blive klogere på pligt og 
ret. Knud tager kontakt til Holbæk Kommune.

12) Næste møde Næste bestyrelsesmøde er onsdag den 1. marts.

Punkter til dagsordenen
- Årsregnskab 22 og budget 23
- formandens forslag til beretning

Referent Lilian / 7. februar 2023


